
PROTOKÓŁ NR XLVII/18               
z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 września 2018 roku o godz. 9:00

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

Otwarcia sesji o godz. 900 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie Pan
Jarosław Bartkowiak. Przewodniczący powitał Radnych, a w ich imieniu:
- Radnego Powiatowego,
- Burmistrza Bojanowa Pana Macieja Dubiela,
- Zastępcę Burmistrza Bojanowa Pana Krzysztofa Kurpisza,
- Skarbnika Gminy Panią Patrycję Kubiak,
- Radcę Prawnego Panią Teresę Andrzejewską,
- Kierowników jednostek organizacyjnych gminy,
- Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, sołtysów
oraz Henryka Lipowczyka- Kierownika z Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Po  przywitaniu  wszystkich  przybyłych  na  XLVII  sesję  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie,
Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy 15 osobowy skład Rady w sesji uczestniczy
10 radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne
uchwały.
 
Następnie  Przewodniczący Rady zapytał,  czy  Panie/Panowie  radni  zgłaszają  wątpliwości  
i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji?
Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń.

Do pkt. 2.   Przedstawienie porządku obrad XLVII sesji Rady Miejskiej.  

Pan  Jarosław  Bartkowiak  poinformował,  że  otrzymał  wniosek  od  Pana  Burmistrza  
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie:

1) trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu Gminy Bojanowo spółkom wod-
nym, działającym na terenie Gminy Bojanowo, sposobu jej rozliczania, 

2) uchwalenia „Programu współpracy gminy Bojanowo z organizacjami pozarządowymi
oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2019 rok”,

3) zmiany Uchwały Nr XLVI/325/18 Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 31 sierpnia
2018 roku w sprawie Statutu Gminy Bojanowo. 

Powyższy wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
W  dalszej  kolejności  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  o  wprowadzenie  do
porządku obrad wnioskowanych uchwał.
Wniosek  przegłosowano.  Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  wspomnianych  uchwał
głosowało 10 radnych „za”.

W związku z tym, iż więcej wniosków nie wniesiono, porządek XLVII sesji przedstawia się
następująco:

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XLVII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie.
3. Przyjęcie protokołu Nr XLVI/18 z sesji, która odbyła się 31 sierpnia 2018 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okre-

sie międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych za-

rządzeniach.
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7. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz przebiegu wy-
konania  planów  finansowych  gminnych  instytucji  kultury  za  I  półrocze  2018
roku.

8. Podjęcie uchwały w sprawie:
a) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alko-

holowych na terenie Gminy Bojanowo na rok 2019,
b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy

Bojanowo na rok 2019,
c) zmiany uchwały Nr XLVI/322/18 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 31 sierpnia

2018 roku w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych na terenie gminy Bojanowo,

d) wyrażenia  woli  utworzenia  Stowarzyszenia  „Rowerowa S5” i  przystąpienia  do
Stowarzyszenia Gminy Bojanowo,

e) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok,
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2018 – 2021,
g) trybu  postępowania  o  udzielenie  dotacji  z  budżetu  Gminy  Bojanowo  spółkom

wodnym, działającym na terenie Gminy Bojanowo, sposobu jej rozliczania,
h) uchwalenia „Programu współpracy gminy Bojanowo z organizacjami pozarządo-

wymi  oraz  innymi  podmiotami  działającymi  w  sferze  pożytku  publicznego  na
2019 rok”,

i) zmiany Uchwały Nr XLVI/325/18 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 31 sierpnia
2018 roku w sprawie Statutu Gminy Bojanowo.

1. Odpowiedzi na zapytania radnych.
2. Wolne głosy i wnioski.
3. Zakończenie.

Po  przedstawieniu  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  prośbą  do  Pana
Henryka Lipowczyka o zabranie głosu. 
Na wstępie Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu poinformował, że w związku 
z  wnioskiem  złożonym  na  poprzedniej  sesji  przez  Przewodniczącego  Rady,  przedstawi
informację, jakie prace zostały wykonane przez powiat w gminie Bojanowo w latach 2014-
2018. W 2015 roku zostały wykonane następujące prace:
- remont nawierzchni bitumicznych (droga nr 5475P, 5476P) za kwotę ok. 240.000 zł. Jest to
odcinek drogi, który był wykorzystywany przez firmę Alpine Bau przy dowożeniu materiałów
do budowie drogi ekspresowej S5.
- remont nawierzchni bitumicznych emulsją i grysami (244 m2)- 4.000 zł,
- koszenie trawy na poboczach dróg powiatowych oraz pielęgnacja (56,5 km dróg, tj. 226.000
m2)- 9.000 zł,
- wycinka drzew-  9 sztuk, z frezowanie pni drzew- 0 sztuk,
- prześwietlanie drzew- 127 sztuk,
 - oznakowanie poziome dróg powiatowych (1347 m2)- 10.000 zł,
- w ramach współpracy (Gmina Bojanowo wykonywała kanalizację sanitarną w Sowinach),
powiat wykonał dodatkowo poszerzenie drogi do 6 metrów i położył nowy dywanik. 
W 2016 roku prace były wykonywane przy dużej współpracy z Gminą Bojanowo. Wykonano:
- przebudowę chodnika w miejscowości Kawcze na długości 575 metrów- wartość zadania
117.000 zł (inwestycja finansowana w stosunku 50/50 przez gminę Bojanowo i powiat),
-  przebudowa chodnika w miejscowości Gołaszyn na długości 420 metrów- wartość zadania
68.000 zł (50% finansował powiat, 50% gmina Bojanowo),
- przebudowa chodnika w miejscowości Borszyn na długości 110 m2- 29.000 zł (finansowana
w stosunku 50/50),
- przebudowa przepustu w Trzeboszu za kwotę 116.000 zł, 
- przebudowa chodnika w miejscowości Kawczu po stronie prawej - 41.000 zł,
W roku 2017 nie wykonano większych inwestycji. Środki finansowe były wydatkowane na
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roboty utrzymaniowe (roboty naprawcze przy chodniku, ścieżki pieszo- rowerowe, remonty
chodników, skrzyżowań, odwodnienia). Ponadto wykonano:
- remont przy zastosowaniu emulsji i grysów- 1.205 m2,
- wycinkę drzew- 21 sztuk,
- prześwietlanie drzew- 136 sztuk,
- wykaszanie rowów i poboczy oraz pasów zieleni.
W 2018 roku przy współpracy z gminą Bojanowo została przebudowana droga na odcinku
253 metrów Bojanowo- Sowiny. Koszt zadania wyniósł 290.000 zł. 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Zygmunt Maćkowiak, który wyraził słowa podziękowania za
uzupełnienie poboczy na odcinku drogi Bojanowo- Sowiny. Następnie zwrócił się z prośbą,
aby przed okresem zimowym jeszcze uzupełnić i poprawić pobocze.  W dalszej kolejności
wnioskuje  o  odnowienie  przejścia  w  Sowinach  na  wysokości  przystanku  autobusowego.
Wniosek był składany, ale pasy nie zostały odnowione. 
Ustosunkowując się do przedmówcy,  Pan Lipowczyk poinformował,  że pasy z pewnością
zostaną odnowione. Jeżeli chodzi o pierwszą kwestię, to materiał został już zamówiony, ale
czekamy na niego w kolejce, gdyż pierwszeństwo w odbiorze materiału mają Polskie Koleje
Państwowe. Oferują nam dostawę kruszywa dopiero pod koniec października. 

Następnie Pan Tomasz Woźniczka zawnioskował o odnowienie oznakowania na wiadukcie  
w Gołaszynie, na którym jest podwójna linia ciągła i ostry zakręt. 
Na powyższe Pan Henryk Lipowczyk dodał, że w powyższej sprawie może jedynie skierować
pismo  do  GDDKiA,  gdyż  cały  wiadukt  jest  przez  nich  utrzymywany.  To  nie  jest  obiekt
powiatu
i nie możemy na nim wykonywać prac.   

W dalszej  kolejności  głos  zabrał  Pan  Andrzej  Biernat,  który  zawnioskował,  aby  wyciąć
drzewo, które znajduje się niedaleko przystanka autobusowego przy drodze powiatowej. 
Odpowiadając  Kierownik  Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu wyjaśnił,  że  mają  ulec
zmianie przepisy prawne, które mają ułatwić wycinkę drzew. Zwróci uwagę na powyższy
wniosek. 

Następnie Pan Jan Kubis wyraził słowa podziękowania za zrobienie zejścia dla pieszych przy
supermarkecie  „Dino”.  Podziękowanie  zostało  również  złożone  Panu  Henrykowi
Adamczykowi za przesunięcie znaku drogowego przy drodze krajowej nr „5” dzięki czemu
można teraz łatwiej przejechać wózkiem. 

Po wypowiedzi Pana Jana Kubisa głos zabrał Pan Leszek Janowicz, który poinformował, że 
na wysokości cmentarza parafialnego na odcinku Gołaszyn- Poniec regularnie dochodzi do
stłuczek. Radny zawnioskował, żeby wzmocnić oznakowanie poprzez np. postawienie znaku
„Ograniczenie prędkości”.
Ustosunkowując się do wniosku Pan Henryk Lipowczyk wyjaśnił, że przy przebudowie drogi
Pan Burmistrz zawnioskował,  aby od strony Sowin postawić znak „Stop”,  na co Komisja
pozytywnie się ustosunkowała. Jedyne, co możemy jeszcze zrobić, to postawić znak „Uwaga
wypadki”. Oznakowanie jest prawidłowe. Do wypadków dochodzi poprzez nieuwagę. 
Następnie głos zabrała Pani Wiesława Świerzewska, która zwróciła uwagę na drogę, która
biegnie przez Kawcze w kierunku od Rawicza do Ponieca. Radna wnioskuje o pobocze, na
którym  znajduje  się  przystanek  autobusowy  dla  dzieci  szkolnych  oraz  o  chodnik  przy
przedszkolu.  Radna  zwróciła  również  uwagę  na  drogę,  która  biegnie  przez  las.  Podczas
ostatniej  wizyty  Pana  Lipowczyka  na  posiedzeniu  sesji  informowała,  że  warunki  na
powyższej drodze są niebezpieczne- szczególnie przy mijaniu się samochodów. W dalszej
kolejności poinformowała, że mieszkańcy wnioskują o naprawę chodnika, który biegnie od
Bojanowa  
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w  kierunku  Miejskiej  Górki  (przy  blokach,  przy  wjeździe  do  Kawcza  od  strony  Goliny
Wielkiej). Jest on nierówny i mało oświetlony. 
Na  powyższe  Kierownik  Powiatowego  Zarządu  Dróg  w  Rawiczu  poinformował,  że  na
odcinku  drogi  od  skrzyżowania  w kierunku  Ponieca,  istnieje  problem,  gdyż  w pierwszej
kolejności trzeba wykonać odwodnienie kanalizacji deszczowej, a dopiero później chodnik.
Dokumentacja na przygotowanie kanalizacji deszczowej trwa ok. 9 m-cy (wniosek nie jest już
kierowany do Leszna,  tylko do Wód Polskich do Wrocławia).  Jest to większa inwestycja,
wobec powyższego prośba, aby skierować pismo do Zarządu Powiatu. Jeżeli chodzi o kwestię
naprawy chodnika, to postara się, aby w bieżącym roku chodnik został naprawiony.   

W dalszej kolejności głos zabrał Pan Szymon Chróściński, który na wstępie poinformował, że
w  2016  roku  został  wykonany  chodnik  w  Kawczu  i  zwraca  się  z  prośbą  w  imieniu
mieszkańców, aby go dokończyć do końca wioski.
Odpowiadając  Pan  Henryk  Lipowczyk  wyjaśnił,  że  rząd  planuje  uruchomić  program  do
pozyskania środków finansowych na budowę chodników do przedszkoli,  szkół. Jeżeli taki
program powstanie, z pewnością postaramy pozyskać się środki finansowe.  

Więcej  pytań  nie  było.  O  godz.  925 posiedzenie  sesji  opuszcza  Kierownik  Powiatowego
Zarządu Dróg w Rawiczu. 

Do pkt. 3.   Przyjęcie protokołu Nr XLVI/18 z sesji, która odbyła się w dniu 31 sierpnia 2018   
roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 31 sierpnia 2018 roku nie
wniesiono  żadnych  uwag  pisemnych  i  ustnych,  Przewodniczący  Rady  zawnioskował  
o przyjęcie powyższego dokumentu.
Za  propozycją  Pana  Jarosława  Bartkowiaka  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  Radni-10
głosów „za”. W związku z powyższym protokół Nr XLVI/18 z sesji, która odbyła się w dniu 
31 sierpnia 2018 roku został przyjęty jednogłośnie.

Do pkt. 4.   Zapytania radnych.     

Głos zabrał Pan Zygmunt Maćkowiak, który nawiązał do wydanego oświadczenia Burmistrza
Bojanowa informującego, że nie prawdą jest wypłacenie 100 tys. tytułem odszkodowania za
zwolnienie  z  pracy  byłego  Zastępcy  Burmistrza.  Mieszkańcy  pytają,  czy  faktycznie
wspomniana kwota była zarezerwowana w naszym w budżecie? 

Następnie  Pan  Maciej  Jagodziński  zawnioskował  o  informację  na  temat  wydatków
ponoszonych  na  przejazdy  służbowe  z  całej  kadencji.  Prośba  o  odpowiedź  pisemną  na
następną sesję Rady Miejskiej w Bojanowie.  

Więcej  pytań  nie  było,  w związku  z  powyższym Pan  Jarosław Bartkowiak  przeszedł  do
kolejnego punktu porządku obrad.

Do pkt. 5.    Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych    
w okresie międzysesyjnym.     

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował  zebranych  o  działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi  załącznik  
nr 3 do niniejszego protokołu.

Do  pkt.  6.    Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o  
wydanych zarządzeniach.     
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Pan Maciej Dubiel przedstawił zebranym informację o wydarzeniach, które miały miejsce  
w okresie międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

W związku z brakiem pytań ze strony Państwa radnych do przedstawionej reprezentacji,  
Burmistrz  Bojanowa  poinformował  zebranych  o  wydanych  zarządzeniach.  Informacja
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ustosunkowując  się  do  przedstawionych  informacji,  Pani  Renata  Jagodzik  zwróciła  się  
z  zapytaniem,  czy  wsparcie  finansowe  dotyczyłoby  remontu  wieżyczki  w  remizie  straży
pożarnej w Trzeboszu?
Odpowiadając Pan Burmistrz  wyjaśnił,  że  remont wieżyczki  będzie  planowany z budżetu
gminy, natomiast umowa, która była podpisywana w dniu wczorajszym, obejmowała m.in.
zakup defiblilatorów, przyrządów technicznych.  

Do pkt.  7.    Przyjęcie  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz  przebiegu  
wykonania planów finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2018 roku.

Przystępując do niniejszego punktu porządku obrad, Pani Patrycja Kubiak poinformowała, że
na posiedzeniu Komisji Stałych Rady przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej
oraz informację o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz przebiegu wykonania planów
finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2018 roku. Następnie poinformowała,
że  dochody  budżetowe w stosunku do planu  zostały  wykonane  w 52,13% (tj.  w kwocie
19.214.922,81 zł). Wydatki zostały zrealizowane w 44,5% (tj. w kwocie 17.929.777,92 zł).
Wynik finansowy na koniec pierwszego półrocza jest dodatni i wynosi 1.285.144,89 zł. Dług
gminy kształtuje się na poziomie 8.008.485,64 zł. Składają się na niego zaciągnięte pożyczki
w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  oraz
emisja  obligacji.  Niniejsza  informacja  została  przedstawiona  Radzie  Miejskiej  oraz
Regionalnej Izbie Obrachunkowej, która to wyraziła opinię pozytywną z uwagami. Uchwała
Nr  SO-0953/13/12/Ln/2018  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Poznaniu  
w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej informacji o przebiegu wykonania budżetu za  
I półrocze 2018 roku stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pytań  nie  było,  w  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie.
Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz  przebiegu  wykonania  planów
finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2018 roku została przyjęta pozytywnie
10 głosami „za”.

Do pkt. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
a)      uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  

Alkoholowych na terenie Gminy Bojanowo na rok 2019,

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była przedmiotem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie.   

Pytań  nie  było,  w  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie.
Uchwałę podjęto dziesięcioma głosami „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 września 2018 roku w sprawie uchwalenia
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  terenie
Gminy Bojanowo na rok 2019 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
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Do pkt. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
b)      uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy  

Bojanowo na rok 2019,

Przystępując do niniejszego punktu porządku obrad, Pan Jarosław Bartkowiak poinformował,
że  projekt  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  Komisji  Stałych  Rady  w  dniu  25
września br.

W  związku  z  tym,  że  pytań  nie  było,  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie.  Za
podjęciem uchwały głosowało dziesięciu radnych „za”.
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Do pkt. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
c)      zmiany uchwały Nr XLVI/322/18 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 31 sierpnia  

2018 roku w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych na terenie gminy Bojanowo,

Pan Jarosław Bartkowiak poinformował, że treść przedmiotowej uchwały była przedmiotem
obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie.

Pytań  i  uwag  nie  było.  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie.  Uchwałę  podjęto
dziewięcioma głosami „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym się”.
Uchwała  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  28  września  2018 roku w sprawie  zmiany
uchwały  Nr  XLVI/322/18  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  31  sierpnia  2018  roku  w
sprawie  ustalenia  maksymalnej  liczby  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  na
terenie gminy Bojanowo stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Do pkt. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
d)      wyrażenia  woli  utworzenia  Stowarzyszenia  „Rowerowa  S5”  i  przystąpienia  do  

Stowarzyszenia Gminy Bojanowo, 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  został  omówiony  na
posiedzeniu Komisji Stałych Rady w Bojanowie w dniu 25 września 2018 roku.

Podobnie jak w poprzednim punkcie, pytań i uwag nie było. Przystąpiono do głosowania. Za
podjęciem uchwały głosowało dziesięciu radnych „za”.
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Do pkt. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
e)      zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok,   

Przystępując  do  niniejszego  punktu,  Pan  Jarosław  Bartkowiak  poinformował,  że  projekt
uchwały  został  szczegółowo omówiony  na  posiedzeniu  Komisji  Stałych  Rady Miejskiej  
w Bojanowie. Następnie zwrócił się z prośbą do Pani Skarbnik o zabranie głosu.

Na powyższe Pani Patrycja Kubiak poinformowała, że w stosunku do zmian, jakie zostały
przedstawione na posiedzeniu Komisji Stałych Rady nastąpiły:
-  przeniesienia  między  paragrafami  w  planie  finansowym  Urzędu  Miejskiego  w  ramach
rozdziałów 92605, 85154,
-  przeniesienia  między  paragrafami  w  planie  finansowym  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  
w ramach zadań zleconych gminie oraz zadań własnych w ramach zadania „500+” i zasiłków
rodzinnych, 

6



- przeniesienia między paragrafami w planie finansowym Przedszkola w Trzeboszu, 
-  zwiększenie  środków  w  planie  finansowym  Szkoły  Podstawowej  im.  bł.  Edmunda
bojanowskiego w Bojanowie- środki na dowozy uczniów do szkół. 
Omówione zmiany zostały wprowadzone również do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Pytań i uwag nie było. Przewodniczący zarządził głosowanie. Uchwałę podjęto dziewięcioma
głosami „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym się”.
Uchwała  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  28  września  2018 roku w sprawie  zmiany
uchwały budżetowej na 2018 rok stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Do pkt. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
f)       zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2018-2021  

Przewodniczący Rady poinformował, że treść przedmiotowej uchwały była tematem obrad
Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 25 września br. 

Głos  zabrała  Pani  Patrycja  Kubiak,  która  poinformowała,  że  w  powyższym  projekcie
wprowadzono zmiany, które zostały omówione w poprzednim punkcie porządku obrad.  

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. Uchwałę podjęto dziewięcioma głosami „za”,
przy jednym głosie „wstrzymującym się”.
Uchwała  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  28  września  2018 roku w sprawie  zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2018-2021 stanowi  załącznik  
nr 12 do protokołu.

Do pkt. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
g)      trybu  postępowania  o  udzielenie  dotacji  z  budżetu  Gminy  Bojanowo  spółkom  

wodnym, działającym na terenie Gminy Bojanowo, sposobu jej rozliczania, 

Podobnie  jak  w  poprzednim  punkcie  porządku  obrad,  Pan  Jarosław  Bartkowiak
poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  Komisji
Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie. 

Pytań nie  było,  wobec powyższego przystąpiono do głosowania.  Uchwała została  podjęta
jednogłośnie- dziesięcioma głosami „za” i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Do pkt. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
h)      uchwalenia  „Programu  współpracy  gminy  Bojanowo  z  organizacjami  

pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego
na 2019 rok”,

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była tematem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie.

W związku z brakiem pytań, przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali
wszyscy obecni radni- dziesięć głosów „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 września 2018 roku w sprawie uchwalenia
„Programu  współpracy  gminy  Bojanowo  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi
podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2019 rok” stanowi załącznik nr
14 do protokołu.

Do pkt. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
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i)       zmiany Uchwały Nr XLVI/325/18 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 31 sierpnia  
2018 roku w sprawie Statutu Gminy Bojanowo

Przystępując do niniejszego punktu porządku obrad, głos zabrał Pan Krzysztof Kurpisz, który
poinformował,  że  wprowadzane  zmiany  były  konsultowane  z  Nadzorem  Wojewody
Wielkopolskiego.  Przedstawione  zmiany  polegają  w szczególności  na  skreśleniu  zapisów,
które  są  już  ujęte  w  przepisach  ustawowych.  W momencie,  kiedy  wprowadzone  zmiany
zaczną obowiązywać, planujemy wprowadzić tekst jednolity. 

Pytań  nie  było,  w  związku  z  powyższym przystąpiono  do  głosowania.  Uchwałę  podjęto
jednogłośnie- dziesięcioma głosami „za”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Do pkt. 9.   Odpowiedzi na zapytania radnych.  

Głos w niniejszym punkcie zabrał Pan Maciej Dubiel, który poinformował, że odpowiedź na
pytanie Pana Macieja Jagodzińskiego zostanie przygotowana na piśmie.
Ustosunkowując  się  do  pierwszego  zapytania,  Pan  Burmistrz  wyjaśnił,  że  cały  przebieg
niniejszej sytuacji był na bieżąco przekazywany na posiedzeniach Komisji Stałych Rady. Jako
Rada wiecie Państwo, że przez okres czterech lat w budżecie gminy nie była zaplanowana
kwota  na  wypłatę  odszkodowania  i  nie  jest.  W wyroku Sąd żadnego  odszkodowania  nie
zasądził.  Ustosunkowując  się  do  plotki  i  wydanego  oświadczenia,  Pan  Burmistrz
poinformował, że ludzie różne sprawy plotkują, ale niniejsza plotka została upubliczniona na
jednym z portali  internetowych.  Reakcja była taka a  nie  inna.  Dbając o dobry wizerunek
gminy  i  urzędu,  wydałem  oświadczenie,  które  jest  dostępne  na  stronie  internetowej   i
facebooku.  

Do pkt. 10.   Wolne głosy i wnioski.  

Jako  pierwszy  głos  zabrał  Pan  Zygmunt  Maćkowiak,  który  poinformował,  że  występuje
problem  z  kanalizacją  deszczową  w  Sowinach  i  prosi  o  przybliżenie  powyższej  kwestii
sołtysa Sowin. 
Pan Andrzej  Biernat  poinformował,  że  kanalizacja  deszczowa jest  w bardzo  złym stanie,
zapadają się studzienki. Zwraca się z wnioskiem, aby w budżecie na przyszły rok zaplanować
przebudowę kanalizacji deszczowej w miejscowości Sowiny. 
Następnie sołtys zwrócił się z zapytaniem, kiedy będzie założony plac zabaw w Sowinach,
gdyż miał być wykonany w miesiącu sierpniu? 
Odpowiadając  Pan  Burmistrz  wyjaśnił,  że  kwestia  kanalizacji  deszczowej  w  Sowinach-  
byłaby  z  pewnością  jedną  z  większych  inwestycji  kanalizacji,  która  byłaby  realizowana.
Trudno przewidzieć,  czy  powyższym tematem zajmie  się  jeszcze  aktualna,  czy  już  nowa
Rada. Wniosek został złożony i będzie rozpatrywany w przypadku uchwalania budżetu. 
Odpowiadając na drugie pytanie, Pan Maciej Dubiel poinformował, że w miesiącu czerwcu
zostały zarezerwowane środki finansowe na place zabaw. Ogłoszone zostały w sumie dwa
przetargi. Pierwszy przetarg został unieważniony, gdyż oferta przewyższała nasze możliwości
finansowe. Ogłosiliśmy drugi przetarg, w którym najkorzystniejszą ofertę złożyła firma na
kwotę 65.761,95 zł. Procedura się przeciągnęła, ale nie mogliśmy dopuścić do tego, żeby do
zadania  dopłacać  100%.  Na  zadanie  zaplanowaliśmy  71.000  zł.  Poza  placem  zabaw  
w  Sowinach,  planujemy  uzupełnić  również  inne  place  zabaw  na  terenie  naszej  gminy.  
W najbliższym czasie będziemy podpisywać umowę, po czym nastąpi montaż placu zabaw.

W  dalszej  kolejności  głos  zabrał  Pan  Tomasz  Woźniczka,  który  zawnioskował,  aby  za
centrum ogrodniczym na ulicy 17 Stycznia, gdzie powstaje nowe osiedle, oznaczyć w postaci
tablic informujących numery posesji. Kolejny wniosek również dotyczył oznakowania. Radny
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zawnioskował,  aby  od  nowej  kadencji  sukcesywnie  oznakować  stare  ulice  (ujednolicić
oznakowanie na terenie miasta). 
Ustosunkowując się do przedmówcy, Pan Burmistrz poinformował, że na bieżąco, kiedy są
zgłaszane takie prośby, tabliczki są montowane. Dwa lata temu podejmowaliśmy rozmowy 
w naszym referacie w sprawie ujednolicenia oznakowania nazw ulic na terenie miasta, ale
generują one duże koszty. Sukcesywnie postaramy się realizować wymianę oznakowania.

Następnie  Pan  Edward  Gurdak  zwrócił  się  z  zapytaniem  odnośnie  planowanej  budowy
świetlicy  wiejskiej  w  Pakówce.  Z  doniesień  prasowych  uzyskał  informację,  że  świetlica
wiejska w Sułowie Małym otrzyma dotację unijną i będzie budowana. Natomiast taki wniosek
został odrzucony w sprawie Pakówki. Pytanie- dlaczego i co dalej się z tym dzieje? 
Odpowiadając Pan Burmistrz wyjaśnił, że Sułów Mały otrzyma dotację w wysokości 225.000
zł. W przypadku Pakówki, wniosek został złożony, ale zabrakło jednego punktu. Tematu nie
pozostawiamy i podejmujemy starania, aby świetlica wiejska w Pakówce powstała. W dniu
wczorajszym będąc  na  spotkaniu  w  Rawiczu,  w  ramach  projektu  „Partnerska  Inicjatywa
Miast”, w którym jesteśmy, zostało zadane pytanie czy w ramach drogi rowerowej S5, będą
ewentualne przystanki? Świetlica w Pakówce idealnie będzie się nadawała do powyższego
zadania,  gdyż  będzie  możliwość  zatrzymania  się,  odpoczynku  czy  skorzystania  z
pomieszczeń świetlicy.  Nie odkładamy budowy świetlicy wiejskiej  w Pakówce,  ponownie
będziemy starali się uzyskać dofinansowanie.  

W dalszej kolejności Pan Jan Kubis zwrócił się do Pana Burmistrza i Przewodniczącego Rady
Powiatu  z  wnioskiem,  aby  w  przyszłorocznym  budżecie  została  zaplanowana  budowa
chodnika do końca wioski w Tarchalinie. 

Następnie Pan Jarosław Bartkowiak poinformował,  że kolejna sesja planowana jest  na 18
października. 
Pan Burmistrz poinformował, że na początku października planowana jest również narada
sołecka, stosowne zaproszenia zostaną wysłane. 
Na zakończenie Przewodniczący Rady przedstawił nieobecności radnych na sesjach w czasie
całej kadencji. Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Do pkt. 10.   Zakończenie  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie
zamknął obrady i zakończył XLVII sesję o godz. 1008.

Protokolant Przewodniczący Rady Miejskiej
Justyna Wolsztyniak Jarosław Bartkowiak
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